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REVISTA PRESEI 

 

 

  Orban: Vom lansa programul de susţinere a marilor companii 

Primul ministru Ludovic Orban a declarat că Guvernul va lansa un program de 

susţinere al marilor companii printr-un un sistem de garantare a asigurării 

creditului comercial, în cadrul măsurilor de relansare economică. 

 

"Una din marile probleme pe care le avem în România este următoarea: nu există 

un sprijin suficient de mare al companiilor. Bursa nu e încă dezvoltată. (...) 

Sistemul financiar-bancar este un sistem relativ prudent. Avem intermedierea a 25-

27%. Nu este normal. Sistemul financiar bancar trebuie să susţină economia. Lor 

le-a convenit să împrumute statul care este un plătitor garantat. (...) Vom lansa 

programul de susţinere a marilor companii, ca să dăm un stimulent sistemului 

financiar-bancar să finanţeze companiile, să finanţeze investiţiile, sau creditele 

pentru capital de lucru, de care au atâta nevoie companiile. (...) Dacă o companie 

intră în blocaj, îţi afectează mai multe companii, otrăveşte practic un întreg lanţ 

economic. Şi atunci e un sistem de asigurare a creditului comercial. Pregătim 

instrumentul ăsta de garantare a asigurării creditului comercial, astfel încât să nu se 

blocheze relaţiile economice", a afirmat, luni, Orban la Digi 24. 

 

Premierul a anunţat că va folosi "toate instrumentele posibile pentru a susţine 

investiţiile", inclusiv prin realizarea unui fond de investiţii capitalizat din resurse 

bugetare sau din fonduri europene, "în măsura în care ni se va permite". 

 

"Există 100 de milioane identificaţi pentru capitalizare. Mai avem cam 200 de 

milioane (n.r. de euro). E prematur să listezi pe bursă. Ideea e să listăm pe bursă. 

Să scoatem titluri de fonduri. Să facem emisiuni de obligaţiuni, în timp. Dar întâi 

trebuie ca fondul să îşi arate capabilităţile, să arate că are capacitatea de a genera 

profit din plasamentele pe care le facem", a adăugat Orban. 
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Premierul a mai spus că "ani buni, modelul de creştere economică care a fost 

aplicat în România a fost un model greşit" pentru că "a stimulat artificial consumul 

prin creşterea veniturilor fără acoperire economică în zonele controlate de 

Guvern". 

 

"Nu au fost sprijinite investiţiile, nu a fost sprijinită dezvoltarea capacităţilor de 

producţie, nu a fost sprijinită cercetarea, inovarea, dezvoltarea, transferul economic 

- lucrurile care îţi asigură competitivitatea. S-au luat decizii catastrofale din punct 

de vedere economic, care au distrus competitivitatea companiilor româneşti - vezi 

Ordonanţa 114", a adăugat Orban.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ludovic Orban, despre mărirea pensiilor: O vom face, dar 40% este un 

procent nerealist 

Premierul Ludovic Orban a declarat luni seară, la Digi 24, că majorarea pensiilor 

va avea loc, dar procentul de 40% nu este unul realist. ”Pensionarii să aibă 

încredere că vom majora pensiile, dar vom vedea după mai multe analize cât putem 

suporta din Buget... Impactul pe 2021 ar fi de 10 miliarde de euro”, a declarat 

Orban. 

"Obiectivul nostru este să creştem pensiile cu cât putem, în mod real. Lucrul ăsta 

nu pot să-l spun acum, cu cât putem în mod real. O să-l constatăm după primele 

şase luni, în raportul semestrial pe care îl facem privind starea economiei, ţinând 

cont de prognoze. Şi prognozele nu numai din România, pentru că trebuie să ţinem 

cont şi de prognozele de evoluţie economică în Europa şi prognozele de evoluţie 

ale tuturor partenerilor. Pentru că degeaba măresc pensiile, dacă după aia nu pot să 

le plătesc", a spus Orban. 

Președintele Iohannis a declarat săptămâna trecută, răspunzând unei întrebări 

legate de mărirea pensiilor cu 40% din toamnă, că această chestiune trebuie 

analizată cu mare atenție de guvernanți. ”Vă spun o chestiune care mă privește pe 

mine: mi pare nedrept ca pensionarii să plătească întreaga notă a epidemiei”, a spus 

Iohannis. 
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 Pensionarii să aibă încredere că vom majora pensiile, dar vom vedea după 

mai multe analize cât putem suporta din Buget. 

 Impactul pe 2021 ar fi de 10 miliarde de euro. 

 40% este o tinta de neatins, nu se putea nici daca nu eram in criza. 

 Putem face şi noi ca PSD, ne facem că mărim, dăm drumul la inflaţie, care 

erodează toată puterea de cumpărare în special pentru persoanele cu venituri 

mici şi raportăm că v-am mărit pe hârtie, dar, de fapt, când stai şi te uiţi ce 

poţi să cumperi cu banii respectivi, poţi să cumperi mai puţin decât cumpărai 

înainte de aşa-zisa creştere a pensiilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ideea pesedistă privind Fondul Suveran de Investiții, mult criticată anii 

trecuți de PNL, reluată de actuala guvernare/ Ludovic Orban: Avem modelul 

dezvoltat de polonezi 

Premierul Ludovic Orban a anunțat luni că actuala guvernare se gândește la 

construcția unui fond de investiții, pe model polonez. Nu este o idee nouă, ci una 

care a tot fost dezvoltată de fostele guvernări, în special cele controlate de Liviu 

Dragnea. Atunci, Ludovic Orban critica foarte dur înființarea unui fond suveran de 

investiții, spunând că este o megaescrocherie prin care Dragnea vrea să preia 

controlul politic asupra celor mai profitabile companii românești. Este o idee 

rostogolită de toate guvernările, din 2013 până în prezent. 

 

”Așa zisul fond suveran este de fapt o megaescrocherie prin care se urmăresc mai 

multe obiective: punerea sub controlul politic al lui Dragnea a celor mai importante 

și profitabile companii românești cu capital majoritar de stat; obținerea de bani sub 

formă de împrumut, girand cu acțiunile companiilor; folosirea acestor bani pentru 

niște investiții decise politic; scoaterea de sub legislația europeană din domeniul 

achizițiilor a tuturor contractelor care se vor încheia, pentru a hrăni clientela  
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politico-economică a PSD- ALDE cu bani publici fără niciun control din partea 

instituțiilor statului; preluarea ostilă a acestor companii românești de către niște 

clienți obscuri ai actualei puteri, că urmare a imposibilității de restituire a 

împrumuturilor”, spunea Ludovic Orban, în martie 2019, într-o postare pe 

Facebook. 

 

Proiectul privind înființarea unui fond suveran de investiții a fost abandonat 

imediat cum a ajuns PNL la guvernare. De altfel, în luna decembrie 2019, ministrul 

finanțelor Florin Cîțu spunea că actuala guvernare renunță la fondul suveran, 

deoarece sunt probleme de constituționalitate și nu a funcționat niciodată în 

România. 

 

Acum, Guvernul Orban spune că se gândește la fond de investiții, pe model 

polonez. "Avem un model care a funcţionat foarte bine, este fondul de investiţii 

dezvoltat de polonezi, care a plecat cu o capitalizare iniţială de la stat, a fost listat 

pe bursă şi a permis, practic, achiziţia de acţiuni la fondul de investiţii de către 

sectorul privat. Acest instrument îl gândim ca un instrument de dezvoltare a 

anumitor domenii de activitate - pentru că la fel au făcut şi polonezii, fondul l-au 

împărţit în mai multe zone - agricultură, de exemplu, pentru a susţine dezvoltarea 

în anumite domenii în care noi considerăm că putem să fim competitivi, în care 

avem potenţial de dezvoltare şi în care companiile pot fi susţinute în proiectele de 

investiţii", a declarat luni premierul Ludovic Orban. 

 

În guvernările PSD-ALDE, proiectul privind inființarea fondului suveran a trecut 

prin numeroase modificări, mai ales că nu reușeau să se hotărască ce companii să 

fie incluse și care să fie capitalul inițial. În cele din urmă, în 2019, s-a optat pentru 

varianta ca fondul să aibă un capital social de 19,111 miliarde lei, format din aport 

în numerar în valoare de 9 miliarde lei și din aport în natură reprezentat de 

pachetele de acţiuni nominative în valoare 10,1 miliarde lei, deținute de stat la 28 

de companii valoroase, precum Hidroelectrica, OMV Petrom, Compania 

Națioanală a Sării, Antibiotice SA etc. 
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În noiembrie 2018, Guvernul a aprobat cadrul general pentru înființarea fondului 

suveran. Pasul următor și cel mai dificil este aprobarea unei Hotărâri de Guvern 

care să prevadă înființarea fondului și companiile care vor face parte din el. Aici, 

guvernul s-a împotmolit, mai ales că apăruseră neînțelegeri între PSD și ALDE. 

Ministerul Justiției a atras atenția atunci Guvernului asupra caracterului 

neconstituțional al proiectului de Ordonanță de Urgență privind înființarea 

fondurilor suverane de dezvoltare și investiții. De altfel, înainte de a fi aprobată 

OUG, undeva pe la mijlocul lui septembrie 2018, Eugen Teodorovici, fost ministru 

al finanțelor, l-a acuzat pe ministrul justiţiei că blochează fondul suveran. 

 

În vara lui 2018, PSD a încercat să înființeze fondul prin lege aprobată în 

Parlament. Legea de înființare a fondului suveran a fost declarată neconstituțională 

în ansamblul său, în urma unei sesizări făcute chiar de PNL. Curtea Constituțională 

a considerat că înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii, ca societate 

pe acţiuni, se poate realiza doar prin hotărâre de Guvern, act cu caracter 

administrativ prin care se aprobă şi actul constitutiv al societăţii. Atunci, PSD a 

venit cu ideea să fie mai întâi o Ordonanță de Urgență care să creeze cadrul 

general, urmată de o Hotărâre de Guvern prin care să fie înființat efectiv fondul. 

Această idee a mai fost discutată și de alte guvernări, însă cele controlate de 

Dragnea au dus-o cel mai departe. La un fond suveran de investiții s-a gândit în 

2013 și guvernul Ponta, însă în urma aprobării unei legi în Parlament. Legea nu a 

ajuns în stare prea avansată. Apoi, în 2016, ideea a fost reluată de guvernarea 

Cioloș, însă nu a apucat să concretizeze ceva, deoarece în 2017 a apărut primul 

guvern Dragnea. 

Însă, fondul nu a mai apucat să fie înființat, venind la guvernare PNL, un aprig 

contestatar al proiectului. Rămâne de văzut dacă îl va înființa în baza OUG deja 

existentă (OUG 100/2018), aprobată în noiembrie 2018, sau va întocmi o nouă 

legislație. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Propuneri PNL de sustinere a familiilor vulnerabile: Recunoasterea sociala 

a familiilor numeroase si definirea lor in legislatie 

Deputatul PNL Matei Dobrovie a initiat o propunere legislativa de recunoastere 

sociala a familiilor numeroase si de definire a acestora in legislatie, dupa modelul 

altor state europene precum Spania, Franta si Belgia. 

 

Initiativa propune masuri de sprijin pentru cele mai vulnerabile familii in contextul 

pandemiei de coronavirus: definirea pentru prima data in Romania a conceptului de 

familie numeroasa, posibilitatea acordarii de beneficii si facilitati in baza unui card 

public din partea administratiei publice sau acordarea de beneficii si facilitati din 

partea partenerilor privati, in baza unui card privat de tipul: tichete de reducere 

pentru achizitionarea masinilor de familie care au mai mult de cinci locuri (family 

cars), reduceri sau gratuitati la medicamente si produse farmaceutice ori la articole 

pentru copii. 

 

"In prezent, criza economica provocata de pandemia de COVID-19 afecteaza cel 

mai puternic familiile vulnerabile, adica cele cu multi copii si cele monoparentale, 

dat fiind ca veniturile acestora se reduc considerabil, in timp ce cheltuielile legate 

de necesitatile de hrana, educatie si sanatate cresc. 

 

Instituirea unor masuri de sprijin pentru familiile numeroase reprezinta nu doar un 

ajutor pe termen scurt, ci o investitie strategica, pe termen lung, a statului roman in 

redresarea demografica si in viitoarele generatii de forta de munca. Pentru prima 

oara definim in legislatia romaneasca familiile numeroase si introducem masuri de 

sustinere a acestora printr-un card public", a declarat deputatul PNL Matei 

Dobrovie. 

 

In acest proces de recunoastere sociala a familiilor numeroase si de instituire a 

unor masuri de sprijin pentru ele se pot implica atat institutiile publice, pornind de 

la nivelul institutiilor si autoritatilor publice centrale si pana la nivelul 

municipalitatilor si a administratiei publice locale, cat si partenerii privati interesati 

(companii, ONG-uri). 
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"Principalele elemente de noutate cu care vine aceasta propunere legislativa sunt: 

- Definirea pentru prima data in Romania a conceptului de familie numeroasa, 

- recunoasterea oficiala a acestora prin Certificatul pentru familiile numeroase, 

- acordarea de carduri publice si de carduri private de beneficii, 

- introducerea de conditii de eligibilitate pentru beneficiari, 

 

- prevederi speciale pentru familiile monoparentale, in caz de divort, adoptie sau 

tutela, 

- stabilirea unui regim sanctionator in caz de nerespectare a obligatiilor; 

 

Posibilitatea acordarii de beneficii si facilitati membrilor familiilor numeroase in 

baza unui card public din partea administratiei publice locale precum: 

- burse, premii si reduceri de taxe in domeniul educatiei si sanatatii, 

- vouchere pentru acoperirea cheltuielilor pentru copiii nou-nascuti sau oferirea 

propriu-zisa de scutece, trusou, pampersi, lapte praf, carucior, 

- alocarea de fonduri pentru achizitia de carti si alte materiale didactice, 

- reduceri la activitati si servicii culturale, sportive si de agrement, 

- abonamente gratuite pentru parcari publice si rezidentiale", spune deputatul. 

 

O alta noutate este posibilitatea acordarii de beneficii si facilitati membrilor 

familiilor numeroase din partea partenerilor privati, in baza unui card privat de 

tipul: 

- tichete de reducere pentru achizitionarea masinilor de familie care au mai mult de 

5 locuri (family cars), 

- reduceri sau gratuitati la medicamente si produse farmaceutice ori la articole 

pentru copii; 

- reduceri sau gratuitati la tratamente medicale, proteze auditive, ortopedice, 

tratamente oftalmologice, stomatologice sau logopedie; 

- reduceri la achizitionarea de locuinte pentru familiile numeroase sau la chiriile 

aferente locuintelor; 

- oferirea de programe speciale de creditare pentru familiile numeroase; 

- alte bunuri si servicii oferite gratuit sau cu reducere de catre partenerii privati, in 

functie de domeniul lor de activitate. 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 2 iunie 2020 8 

 

Proiectul legislativ mai propune introducerea de conditii obligatorii pentru a 

beneficia de aceste facilitati: 

- cel putin unul dintre parinti trebuie sa aiba un loc de munca, sa se ocupe de 

ingrijirea si supravegherea celor minimum trei copii si sa aiba capacitate de 

exercitiu deplina; 

- introducerea conditiei varstei de maxim de 18, sau de cel mult 21 de ani in cazul 

continuarii studiilor, a celor minim trei copii care fac parte din familia numeroasa, 

precum si conditia scolarizarii obligatorii a copiilor, cu restrictii clare privind 

numarul de absente permis. 

 

Aceasta masura previne abandonul scolar de catre copiii din familiile numeroase 

din cauza cheltuielilor mari. 

(Sursa: ziare.com) 

 

  Încep să se vadă efectele pandemiei: Turismul e la pământ. 5.000 de 

restaurante rămân închise. Terasele funcţionează la 20% din capacitate 1 

iunie 2020  

Încep să se vadă efectele pandemiei şi din punct de vedere economic, având în 

vedere anularea rezervărilor pentru sejururile turistice, închiderea a circa 5.000 de 

restaurante şi funcţionarea teraselor la 20% din capacitate din cauza regulilor de 

distanţare socială.  

„O pierdere foarte mare, dacă ne referim la numărul de locaţii care practic nu mai 

pot redeschide. Sunt mai bine de 5.000 de locaţii la nivel naţional în industria 

restaurantelor care nu vor mai putea redeschide, din aproape 45.000 de locaţii, 

deci, aproximativ 10% din locaţii”, a declarat, citat de Agerpres, Daniel Mischie, 

preşedintele Organizaţiei Patronale a Hotelurilor şi Restaurantelor din România 

(HORA)    

Din punct de vedere financiar, spune acesta, pierderile sunt de 400 de milioane de 

euro pe lună.    
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„Din punct de vedere financiar în industria restaurantelor pierdem 400 de milioane 

de euro pe lună, practic industria a pierdut un miliard de euro încasări. Un alt lucru 

important pe care îl pierdem este datorită faptului că industria se va restarta uşor ca 

un avion care începe să decoleze, nu ştim exact cum vor fi măsurile active 

implementate - noi ne străduim să păstrăm cât mai mult din colegii noştri din 

industrie - dar cea mai mare pierdere este fiecare om din această industrie pe care 

ne-am chinuit în ultimii ani să-i calificăm şi pe care îi pierdem astăzi", a subliniat 

preşedintele HORA.      

La rândul său, Dragoş Petrescu, CEO City Grill, a subliniat că 2020 este un an de 

sacrificiu pentru ospitalitatea în România, însă cea mai mare provocare în acest 

moment este să-i convingă pe români să vină în restaurante.    

„Evident că păstrând regulile de distanţare, se poate folosi mai puţin de jumătate 

din capacitatea unei terase, adică mai puţin de 20% din capacitatea unui restaurant, 

vorbim în medie interior cu exterior, adică încă suntem nu la shut-down dar la 

următorul nivel. Să sperăm că după cele două săptămâni va trebui să renunţăm la o 

parte din aceste reguli şi să trecem în faza a doua, în care să mărim capacitatea 

restaurantelor, dar nu aceasta este provocarea noastră astăzi. Provocarea noastră 

este să-i convingem pe români că este sigur să vină în restaurante şi din acest motiv 

prietenul meu cel mai bun este el (dezinfectantul n.r.). Este foarte important să 

transmitem românilor că vom face toate eforturile ca ei să se simtă şi să fie în 

siguranţă în restaurantele noastre. Business-ul este pe planul doi. Într-adevăr este 

un an de pierdere sau în cel mai bun caz de zero”, a spus Petrescu.    

În acelaşi context, preşedintele Asociaţiei Naţionale a Agenţiilor de Turism 

(ANAT), Nicolae Demetriade, susţinut că este o situaţie extrem de gravă şi la 

nivelul agenţiilor, pentru că în perioada februarie-mai nu au mai fost făcute 

rezervări, ceea ce reprezintă de fapt venit pentru agenţiile de turism.    

„Acest lucru ne-a afectat extrem de mult, cu atât mai mult cu cât în această 

perioadă agenţiile de turism, cele organizatoare în special, au trebuit să îşi ţină 

personalul la muncă pentru a gestiona toate anulările de rezervări şi a face toate 

demersurile la companiile aeriene, la partenerii externi, la hoteluri, pentru anularea 

serviciilor.  
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Estimăm că vor fi în jur de 40 -50 de milioane de euro bani pe care i-au rambursat 

agenţiile de turism pentru serviciile anulate. În continuare vor fi multe anulări în 

această perioadă până se va relua transportul aerian sau nu vor mai fi condiţii de 

carantinare la întoarcerea in ţară, deşi se mai adaugă nişte zeci de milioane, mai 

ales că acum începe sezonul turistic. Deci situaţia este extrem de tristă, pentru asta 

ne luptăm în continuare cu guvernanţii să putem să beneficiem de măsuri de 

sprijin, să ne ajute să trecem peste această criză”, a spus Demetriade.    

În România sunt în jur de 400.000 de angajaţi în industria turistică, iar 12.000 sunt 

la nivelul celor 2.100 de agenţii de turism existente.    

Alianţa pentru Turism - APT, structură din care fac parte 18 organizaţii patronal-

profesionale din turismul românesc, a organizat luni o conferinţă de presă 

referitoare la industria ospitalităţii în pe perioada de criză şi previziuni pentru a 

doua jumătate a anului 2020. 

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 

 Administrația Gradea acționată în instanță pentru că a secretizat cheltuielile 

publicedin perioada stării de urgență! 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind a acționat astăzi, 29 mai 2020, în 

instanță conducerea Societății Române de Telviziune pentru că a refuzat să 

răspundă la cererea depusă în baza Legii 544/2001 privind cheltuielile pe care le-a 

efectuat instituția în perioada stării de urgență. 

Deși am solicitat oficial președintelui-director general și membrilor Consiliului de 

Administrație ca în ședința de ieri, 28 mai 2020, să detalieze modul in care s-au 

făcut aceste cheltuieli, au refuzat să o facă. Noi am cerut, totodată ca, în cadrul 

aceleiași ședințe să primim un punct de vedere legat de problema gravă ivită prin 

adoptarea Codului Etic GRADEA-DEMETER – IONESCU-FULEA, care încalcă 

Consitituția României, Legea SRR si SRTV, Codul Muncii și Convențiile OIM din 

domeniul relațiilor de muncă (vezi aici Notificarea către CA). Șefa TVR a refuzat 

însă să răspundă, încheind brusc ședința CA prin întreruperea legăturii video. 

http://www.mediasind.ro/news/conducereatvrincearcasablochezeparticipareamediasindtvrlasedintacaincaresediscutadespreabuzurilepresedintelui-directorgeneral
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Constatând lipsa disponibilității pentru dialog a administrației Gradea și disprețul 

pe care aceasta îl manifestă față de lege, SRJ MediaSind a decis continuarea 

acțiunilor în justiție și sesizarea instituțiilor competente în legătură cu aceste noi 

abuzuri. 

Motivul refuzului șefei TVR de a prezenta cheltuielile publice este cel puțin 

halucinant. 

În loc să ofere informațiile cerute, Doina Gradea lansează acuzația ca i-a fost 

violată corespondența, motivând că întrebările formulate de MediaSind coincid cu 

cele ale Curții de Conturi!!! (vezi adresa SRTV) 

Faptul că organizația a ales să trimită aceleași întrebări și același model transmis de 

Curtea de Conturi tuturor instituțiilor publice, a fost motivat de intenția noastră de 

a obține exact aceleași informații pe care șefa TVR le-a oferit Curtii de Conturi. 

Această decizie a fost justificată pentru a nu exista, ulterior,  nicio neclaritate și 

nicio deosebire între răspunsul furnizat instituției de control și cel furnizat 

organizației noastre, așa cum, de altfel, s-a întâmplat în alte cazuri, după ce a fost 

necesară acționarea în justiție a SRTV. 

Aceasta nu înseamnă însă că cineva a violat corespondența dintre TVR și 

inspectorii Curții de Conturi! De altfel, asa cum este bine stiut de toată lumea, 

aceste chestionare transmise tuturor instituțiilor finanțate din fonduri publice nu 

sunt secrete, ale având caracter public și se pot găsi inclusiv pe internet. Mai mult, 

informațiile primite de Curtea de Conturi din partea instituțiilor respective trebuie 

transmise Parlamentului în termen de 60 zile de la data încetării stării de urgență, 

în conformitate cu prevederile art. 5 alin 3 din Hotărârea Parlamentului nr.4/2020! 

În concluzie, aceste informații sunt de interes public, iar Raportul prezentat 

Parlamentului are drept scop informarea corectă a opiniei publice privind modul de 

gestionare a resurselor publice, a problemelor constatate și a măsurilor care se 

impun împotriva celor care au încălcat legea. 

În ceea ce privește acuzația conducerii TVR că MediaSind se substituie activității 

Curtii de Conturi și că, astfel, face un abuz de drept, este la fel de ridicolă și hilară 

ca și cea cu violarea corespondenței dintre TVR si Curtea de Conturi.  
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SRJ MediaSind nu se substituie Curtii de Conturi întrucât prin adresa depusă nu 

exercită un control financiar direct asupra activității SRTV, ci doar a cerut 

conducerii, în conformitate cu prevederile legii nr. 544/2001, să explice membrilor 

MediaSind TVR, angajați ai instituției, dar și opiniei publice cum a cheltuit sume 

importante de bani publici în timpul stării de urgență, în condițiile în care noi am 

primit numeroase sesizări din partea membrilor de sindicat care reclamau lipsa 

materialelor de protecție sanitară. 

Adevarul este, de fapt, altul. Este o expresie populară care ilustrează foarte bine 

atitudinea șefei TVR: a face pe niznaiu, a te preface ca nu întelegi.  Exact asta face 

Doina Gradea, se face ca nu înțelege cum au ajuns niste informatii, publice de 

altfel, la îndemâna SRJ MediaSind, tocmai pentru a nu oferi raspunsuri la 

întrebările formulate de organizațiile noastre legate de cheltuirea banilor publici. 

  

Șefa TVR nu se opreste doar la acuzarea organizatiei noastre ca i-ar fi violat 

corespondența! Momentul său umoristic continuă, în mod demagogic, cu 

amenințări de plângeri penale la adresa MediaSind, pentru fapte care, asa cum 

foarte bine știe si ea, nu există. 

Este de neînteles pentru noi de ce Doina Gradea este, contrar art 16 din Constitutie, 

,,mai presus de lege”. Altfel nu putem să ne explicam cum, în ciuda săvârșirii, în 

mod repetat, a numeroase abuzuri și ilegalităti care afectează atât interesul public 

dar și situația salariaților, se află încă la conducerea celei mai mari instituții de 

presă a statului român. Deja pe rolul parchetelor există mai multe sesizări pentru 

atragerea răspunderii penale a administrației Gradea privind cheltuirea 

discreționară a fondurilor publice (amănunte aici - MediaSind TVR a solicitat DNA 

anchetarea jafului descoperit de Curtea de Conturi.) 

Cerem încă o dată Parlamentului României să instaureze de urgență un 

management profesionist la SRTV, care să asigure condiții normale de muncă 

pentru salariați și un climat de transparență și legalitate, pentru a servi cu bună 

credință interesul public! 

(Sursa: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind) 

 

https://sites.google.com/a/mediasind.ro/mediasind/comunicate-1/goog_805179746
https://sites.google.com/a/mediasind.ro/mediasind/comunicate-1/goog_805179746
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 Barometrul Europa FM: Venituri lunare în scădere pentru 40% dintre 

români 

4 din 10 români spun că veniturile le-au scăzut în primele două luni de pandemie, 

potrivit Barometrului Europa FM, realizat de IMAS la comanda postului de radio 

Europa FM. 

Un sfert dintre respondenți susțin că veniturile lunare le-au scăzut foarte mult în 

aprilie față de februarie. 

Aproape 55% dintre cei intervievați spun că au avut aceleași venituri, în vreme ce 

doar 4% declară că au avut venituri mai mari în aprilie față de februarie. 

Sondajul a fost realizat de IMAS la comanda Europa FM în perioada 8 – 27 mai, 

pe un eșantion de 1.010 persoane și are o marjă de eroare de +/- 3,1%. 

(Sursa: europafm.ro) 

 

 Numărul copiilor, în scădere cu 42 de mii față de anul trecut. Avem 4,1 

milioane de copii, cei mai mulți locuiesc la oraș, iar 3,5 milioane erau înscriși 

la grădiniță și școală 

La 1 ianuarie 2020, numărul copiilor cu vârsta cuprinsă între 0-18 ani, care aveau 

domiciliul în România, a fost de 4,1 milioane, în scădere cu 42 de mii comparativ 

cu anul anterior, potrivit Institutului Național de Statistică. De Ziua Internațională a 

Copilului, INS arată că ponderea minorilor în totalul populaţiei după domiciliu a 

fost, la 1 ianuarie 2020, de 18,7%, în scădere faţă de anii anteriori. 

Zece statistici despre copii: 

1. Sunt mai mulți băieți decât fete. Ponderea băieţilor în segmentul de 

populaţie mai mică de 18 ani a fost, în ultimii ani, superioară (51,4%), 

comparativ cu cea a fetelor de aceeaşi vârstă; 

 

 

https://www.europafm.ro/barometrul-europa-fm-venituri-lunare-in-scadere-pentru-40-dintre-romani/
https://www.europafm.ro/barometrul-europa-fm-venituri-lunare-in-scadere-pentru-40-dintre-romani/
https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/comunicat_1-iunie_2020_0.pdf
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2. Cei mai mulți copii locuiesc la oraș, dar copiii de la sat au o pondere mai 

mare în populația rurală. La 1 ianuarie 2020, în mediul urban aveau 

domiciliul 52,6% din numărul copiilor sub 18 ani, aceştia reprezentând 

17,4% din totalul populaţiei urbane. In mediul rural, minorii au reprezentat 

20,3% din totalul populaţiei rurale. 

3. Pe regiuni, Moldova are cei mai mulți copii, ca pondere în populație. Cea 

mai mare pondere a copiilor de 0-18 ani s-a înregistrat în regiunea Nord–Est 

(20,7% din populaţia totală a regiunii), iar cea mai scăzută în Sud-Vest 

Oltenia (17,1%). 

4. Pe judeţe, ponderea cea mai mare a copiilor sub 18 ani în populaţia după 

domiciliu a fost în judeţele Suceava (22,3%), Iaşi (21,4%) şi Bistriţa-Năsăud 

(21,1%). La polul opus, se află judeţele Vâlcea, Hunedoara, Brăila cu o 

pondere de 16,2% a minorilor în totalul populaţiei cu domiciliul în judeţ. 

5. Cele mai puține nașteri din ultimii 50 de ani. În anul 2019 s-au născut 188 de 

mii de copii; 

6. În anul 2019, rata de fertilitate a scăzut faţă de anii anteriori, ajungând la 

35,3 născuţi-vii la 1.000 femei de vârstă fertilă (15-49 ani); 

7. Cele mai ridicate rate ale natalităţii înregistrate în anul 2019, au fost în 

regiunile Bucureşti-Ilfov (9,4 născuţi-vii la 1.000 locuitori), Nord-Vest (9,3 

născuţi-vii la 1.000 locuitori) și Centru (9,1 născuţi-vii la 1.000 locuitori), iar 

cele mai scăzute rate de natalitate s-au înregistrat în regiunile Sud-Est (7,6 

născuţi-vii la 1.000 locuitori) și Sud-Vest Oltenia (7,4 născuţi-vii la 1.000 

locuitori); 

8. La începutul anului şcolar 2019/2020, populaţia şcolară era de 3,5 milioane, 

cuprinsă într-o reţea de învăţământ cu 7.001 unităţi şi 234 mii de cadre 

didactice; 

9. Din totalul populaţiei şcolare, numărul copiilor din creşe şi grădiniţe era de 

548 mii, al elevilor din clasele primare şi gimnaziale de 1,6 milioane, iar al 

celor din învăţământul liceal de 618 mii; 
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10. Pentru aceeaşi perioadă de referinţă, gradul de cuprindere în învăţământ a 

populaţiei de vârstă şcolară a fost de 72,1%. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Elevii din anii terminali se întorc la şcoală; se fac numai activităţi de 

pregătire a examenelor naţionale 

Elevii din anii terminali se întorc, marţi, la şcoală, până pe 12 iunie urmând să facă 

pregătire pentru examenele naţionale - Evaluarea Naţională şi Bacalaureat. 

 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, anunţa recent că în perioada 2 - 12 iunie se vor 

realiza numai activităţi de pregătire şi consiliere pentru examenele naţionale, iar 

prezenţa în această perioadă la şcoală este opţională. 

 

Pentru elevii care nu vor participa fizic la pregătire în vederea susţinerii 

examenelor naţionale vor fi organizate activităţi de pregătire online sau de 

pregătire alternativă. 

 

În această perioadă, durata activităţilor petrecute de elevi în sălile de clasă nu va fi 

mai mare de 3 ore pentru elevii de liceu şi de 2 ore pentru elevii de gimnaziu, iar 

pentru elevii care studiază în limbile minorităţilor naţionale, activitatea de pregătire 

nu va dura mai mult de 4 ore pentru elevii de liceu şi 3 ore pentru gimnaziu. 

 

Printr-un ordin comun al miniştrilor Educaţiei şi Sănătăţii, s-au stabilit anumite 

măsuri de prevenire şi combatere a îmbolnăvirilor cu SARS-CoV-2 în 

unităţile/instituţiile de învăţământ, instituţiile publice şi toate structurile aflate în 

subordonarea sau coordonarea Ministerului Educaţiei. 

 

Documentul stabileşte că în aceste instituţii accesul trebuie să fie organizat astfel 

încât să fie asigurată o suprafaţă minimă de 4 mp pentru fiecare persoană şi o 

distanţă minimă de 2 m între oricare două persoane apropiate; să nu fie permis 

accesul persoanelor a căror temperatură corporală, măsurată la intrarea în incintă, 

depăşeşte 37,3°C; să fie asigurate dezinfectarea suprafeţelor expuse. 
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Potrivit ordinului, Consiliile de administraţie ale şcolilor elaborează o procedură 

proprie, prin care stabilesc modalităţile de desfăşurare a activităţilor de pregătire a 

examenelor naţionale, propriul circuit de intrare şi de ieşire a elevilor, a 

personalului didactic, didactic auxiliar şi nedidactic, precum şi modul în care se va 

realiza igienizarea/dezinfecţia unităţii/instituţiei de învăţământ. 

 

Astfel, şcolile trebuie să respecte anumite reguli: 

 

* la intrarea în şcoală va fi măsurată temperatura (care nu trebuie să depăşească 

37,3°C) de către cadrul medical care va asigura asistenţa medicală pe întreaga 

durată a desfăşurării activităţilor; 

 

* în situaţia în care un elev sau un cadru didactic, didactic auxiliar sau nedidactic 

prezintă simptome sau există suspiciunea că starea sa de sănătate este precară, nu i 

se va permite accesul în unitatea de învăţământ şi i se va recomanda să se adreseze 

medicului de familie; 

 

* parcursul prin curtea şcolii până la intrarea în unitatea de învăţământ se va realiza 

pe un traseu bine delimitat şi semnalizat, respectând normele de distanţare fizică; 

 

* elevii vor fi însoţiţi de către cadrul didactic de la accesul în unitatea de 

învăţământ până în sala de clasă şi apoi, după finalizarea activităţilor, vor fi 

conduşi până la ieşire; 

 

* la intrarea în şcoală vor fi asigurate materiale şi echipamente de protecţie 

(covoraşe dezinfectante, măşti de protecţie, substanţe dezinfectante pentru mâini 

etc.); 

 

* se realizează curăţenia şi dezinfectarea pardoselilor, a obiectelor din sala de curs 

(pupitre/mese, scaune), a clanţei uşii, cremonului de la geamuri, pervazului 

ferestrei, prin ştergere cu apă şi detergent, apoi cu substanţe biocide, înainte şi 

după fiecare serie de elevi prezenţi la activităţile de pregătire; 
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* elevii, personalul didactic, didactic auxiliar şi nedidactic vor purta mască de 

protecţie pe durata activităţilor şi îşi vor igieniza regulat mâinile cu substanţe 

dezinfectante sau cu săpun; 

 

* în situaţia unităţilor de învăţământ care vor realiza activităţile de pregătire în 

două schimburi, între acestea va fi prevăzut un interval de două ore pentru 

dezinfectarea/igienizarea cu substanţe biocide şi aerisirea sălilor pentru o perioadă 

de cel puţin o oră; 

 

* în perioada desfăşurării activităţilor de pregătire, pauzele intermediare vor fi 

programate decalat, astfel încât elevii de la grupe diferite să nu interacţioneze fizic; 

 

* grupele de elevi vor păstra aceeaşi sală de clasă pe toată perioada desfăşurării 

activităţilor de pregătire; 

 

* colectarea măştilor purtate se va face în locuri speciale, semnalizate 

corespunzător, amenajate în unitatea de învăţământ. 

 

În Capitală, aproximativ 13.000 de elevi s-au înscris să participe la activităţile de 

pregătire pentru examene. 

 

Potrivit Inspectoratului Şcolar al Municipiului Bucureşti, 7.156 de elevi din clasa a 

VIII-a şi 5.666 - din clasele a XII-a Zi şi a XIII-a seral/FR şi-au anunţat 

participarea la activităţile educaţionale organizate de unităţile de învăţământ din 

Capitală în perioada 2 - 12 iunie. 

 

"Până la acest moment, şi-au anunţat participarea fizică la activităţile educaţionale 

organizate de unităţile de învăţământ: 7.156 de elevi înscrişi în clasa a VIII-a, 882 

de profesori care predau discipline de examen în învăţământul secundar inferior şi 

5.666 de elevi înscrişi în clasele a XII-a Zi şi a XIII-a seral/FR, precum şi 1.090 de 

profesori care predau discipline de examen în învăţământul secundar superior", 

anunţa pe 27 mai ISMB.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Lideri din industria energetică discută principalele subiecte de interes la 

videoconferinţa 'Energie la tine acasă' 

Principalele subiecte de interes din industria energetică cunt discutate marţi, de la 

ora 10.00, la videoconferinţa “Energie la tine acasă”, de către responsabili ai 

statului, şefi din companii de energie, reprezentanţi ai asociaţiilor patronale şi 

profesionale şi consultanţi de business, potrivit news.ro. 

La dezbateri vor paticipa Niculae Havrileţ - Secretar de Stat pe Energie în 

Ministerul Economiei, Nagy-Bege Zoltan - Vicepreşedinte, Autoritatea Naţională 

de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE), Laszlo Borbely - Consilier de 

Stat, Coordonatorul Departamentului pentru Dezvoltare Durabilă al Guvernului, 

Silvia Vlăsceanu - Director General, Federaţia Asociaţiilor Companiilor de Utilităţi 

din Energie (ACUE), Petre Stroe - CEO, MET Romania Energy, Teofil Mureşan - 

Preşedinte E-INFRA (Nova Power & Gas), Corina Popescu - CEO Electrica, 

Răzvan Nicolescu - Partener Deloitte, lider regional al industriei gazelor naturale, 

petrolului şi produselor chimice pentru Europa Centrală, Robert Chircă - Director 

General Adjunct Romgaz, Florin Frunză - Vicepreşedinte, Departament 

Dezvoltarea Afacerii – Downstream Gas, OMV Petrom, Daniel Apostol - Director 

Relaţii Externe Federaţia Patronală Petrol şi Gaze (FPPG), Bogdan Constantin 

Andronic – Director, Departament Accesare Fonduri Europene şi Relaţii 

Internaţionale, Transgaz şi Răzvan Claudiu Grecu - preşedintele Asociaţiei 

Române pentru Promovarea Eficienţei Energetice (ARPEE). 

Videoconferinţa “Energie la tine acasă” este organizată de Agenţia de presă 

News.ro, Team Innovation Media şi Agenţia de PR şi comunicare Plurivox, cu 

sprijinul Romgaz, Transgaz, Nova Power&Gas, FPPG, iar partener media este 

Profit.ro. Evenimentul va fi transmis LIVE pe www.news.ro şi pe pagina de 

Facebook.com/News.ro. 

Principalele teme puse în discuţie vor fi măsurile luate de companii în actuala criză 

generată de epidemia de Covid-19, dar şi cele la nivel strategic naţional; preţul 

petrolului şi gazelor naturale şi influenţa lor asupra companiilor şi consumatorilor 

în actualul context generat de criza coronavirusului; cum va fi afectată industria 

extractivă şi ce se va întâmpla cu investiţiile preconizate; transportul de gaze şi 

integrarea cu piaţa regională – interconectivitatea; investiţii în infrastructură; 
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Strategia energetică a României - Cum va fi influenţată de UE Green Deal şi criza 

coronavirusului?; liberalizarea pieţei şi oferte către consumatori - furnizorii de 

energie vin către consumatori cu noi contracte, eficienţa energetică. 

Videoconferinţa este intitulată “Energie la tine acasă” fiind organizată în contextul 

restricţiilor cauzate de pandemia Covid-19 şi îşi propune să urmărească drumul 

energiei de la producător la consumator, jaloanele fiind companiile care activează 

pe piaţă cu reuşitele, dar şi cu problemele lor. 

În plus, României îi lipseşte o strategie energetică actualizată, deşi guvernele 

succesive au încercat să o realizeze, fiind nevoie şi de o mai bună conlucrare între 

autorităţi şi mediul privat. Domeniul energetic este complex, cu companii 

puternice, atât de stat, cât şi private, ceea ce a complicat elaborarea unei viziuni pe 

termen lung. Companiile din domeniu au făcut investiţii, dar se dezvoltă după 

propriile strategii şi de multe ori sunt afectate de schimbările politice şi legislative. 

Mai mult, deciziile recente luate la nivelul Uniunii Europene (Green Deal) şi 

inaugurarea noilor conducte de transport de gaz schimbă paradigma oportunităţilor 

României în domeniul energetic, care are şi valenţe strategice şi de securitate. 

De aceea, drumul energiei către consumatorul român trebuie reanalizat şi refăcut în 

concordanţă cu noua conjunctură internă şi internaţională şi cu predicţiile pentru 

viitorul energetic. 

(Sursa: news.ro) 

 

 CCR discută sesizările privind Legea de protecţie a cadrului didactic 

Curtea Constituţională a României discută, marţi, sesizările, PNL, USR şi a 

Avocatului Poporului referitoare la Legea privind măsurile de protecţie a 

personalului didactic, de conducere, de îndrumare şi control din învăţământul 

preuniversitar în îndeplinirea atribuţiilor specifice funcţiei. 
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Avocatului Poporului precizează în sesizare că actul normativ încalcă principiul 

securităţii raporturilor juridice fiind lipsit de claritate şi de previzibilitate, întrucât, 

pe de o parte, atribuie activităţii didactice caracterul unei activităţi desfăşurate în 

regim de putere publică, iar, pe de altă parte, creează o neclaritate în ceea ce 

priveşte statutul funcţiilor didactice în general. 

 

În opinia Avocatului Poporului, activitatea didactică nu presupune un raport de 

putere publică şi, pe cale de consecinţă, nici structurile care prestează servicii 

publice de învăţământ nu sunt autorităţi publice, ci instituţii publice, prestând 

anumite servicii publice specializate, în diverse domenii administrative, în speţă 

servicii de educaţie pentru copii şi tineri. 

 

"Un alt motiv de neconstituţionalitate îl reprezintă afectarea gravă a dreptului la 

apărare al elevilor. Avocatul Poporului apreciază drept nerezonabilă ipoteza în care 

elevului i se creează, în fapt, o situaţie cu mult mai grea decât aceea de care ar 

beneficia într-un proces penal, prin încălcarea evidentă a unor garanţii 

fundamentale ale dreptului la apărare, garanţii recunoscute la nivel constituţional şi 

internaţional. În opinia Avocatului Poporului, prezumţia de nevinovăţie a elevului 

ar trebui să primeze în raport cu prezumţia de veridicitate a faptelor sesizate în 

scris de personalul didactic, de conducere, de îndrumare şi control", se susţine în 

sesizarea la CCR. 

 

La începutul lunii februarie, Senatul a adoptat, în calitate de for decizional, 

proiectul care vizează învestirea personalului didactic de predare, de conducere, de 

îndrumare şi de control din învăţământul preuniversitar cu exerciţiul autorităţii 

publice, pe timpul şi în legătură cu îndeplinirea atribuţiilor de serviciu. 

 

Proiectul a fost adoptat cu 76 de voturi "pentru", 25 "împotrivă" şi două abţineri. 
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Preşedintele Comisiei juridice, senatorul PSD Şerban Nicolae, iniţiatorul acestui 

proiect, a justificat demersul legislativ, adoptat tacit de Camera Deputaţilor, prin 

faptul că în sistemul naţional de învăţământ se constată o lipsă de protecţie juridică 

a cadrelor didactice faţă de hărţuirea şi agresiunile venite din partea elevilor, 

părinţilor sau reprezentanţilor legali ai acestora.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Detalii despre misterioasa nouă taxă ce va fi percepută de Comisia 

Europeană pentru a strânge fondurile necesare sprijinirii țărilor afectate de 

criză: ce companii o vor plăti și care va fi cuantumul 

Circa 70.000 de companii care operează în Uniunea Europeană și au cifra de 

afaceri de peste 750 milioane de euro vor plăti noua taxă anunțată săptămâna 

trecută de Comisia Europeană ca sursă de venit proprie necesară pentru finanțarea 

pachetului de ajutor de 750 miliarde euro destinat statelor afectate de criză. 

Anunțul a fost făcut de comisarul european pentru buget, Johannes Hahn, într-un 

interviu pentru Financial Times. Un purtător de cuvânt al Comisiei a anunțat 

ulterior că taxa va fi mai mică de 0,2% din cifra de afaceri a acestor companii. 

Acestea sunt primele detalii despre noua taxă după anunțul sec și lipsit de 

informații suplimentare din pachetul legislativ propus săptămâna trecută de 

Comisia Europeană. Planul executivului european va intra în vigoare doar după 

aprobarea Parlamentului European și a Consiliului UE (care reunește statele 

membre), dar Austria a indicat deja că nu este de acord cu inițiativa Comisiei. 

Comisarul Hahn a declarat pentru the Financial Times că nu există nici o altă 

soluție decât aceea de a permite Comisiei Europene să își constituite noi surse de 

venit, pe lângă cele existente din taxarea emisiilor de carbon. El a explicat că un 

buget diminuat al UE va fi insuficient pentru sprijinriea statelor grav afectate de 

pandemie, iar creșterea plăților făcute de statele net contributoare la buget e 

socotită de toate drept inacceptabilă. 

 

 

https://www.ft.com/content/b9ff37b1-29b4-40ea-8b01-b4b82acc8ccf
https://www.ft.com/content/b9ff37b1-29b4-40ea-8b01-b4b82acc8ccf
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Practic, dacă Parlamentul European (care a anunțat deja pe mai multe voci 

susținerea pentru plan) și Consiliul UE vor fi de acord cu propunerea Comisiei 

Europene, gradul de integrare în UE va crește, proporțional cu sporirea puterilor 

executivului european – instituție care nu este controlată direct de statele membre. 

Ținta Comisiei Europene este ca prin noua taxă să strângă circa 15-20 de miliarde 

de euro anual până la finalul exercițiului bugetar 2021-2027, a mai spus comisarul 

Johannes Hahn, fără a preciza însă cuantumul taxei și modul de calcul. 

Context. Comisia Europeană a anunțat săptămâna trecută un plan gigantic de 

susținere a statelor europene afectate de criză, propunând un fond special de 750 

miliarde de euro (numit Next Generation EU), în plus față de viitorul buget 

multianual (MFF) de 1.100 miliarde de euro. România ar urma să primească circa 

33 de miliarde de euro din acest nou instrument, potrivit calculelor inițiale, dacă 

propunerea Comisiei Europene va fi adoptată în această formă. 

În documentul oficial al Comisiei era enunțată lapidar ”o resursă proprie bazată pe 

operațiunile marilor companii” ca posibilă sursă de venit propriu al executivului 

european care să o ajute să strângă suma de 750 de miliarde de euro. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 UE îndeamnă Statele Unite să renunţe la decizia de a rupe relaţia cu OMS  

Preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, şi şeful diplomaţiei 

europene, Josep Borrell, au îndemnat sâmbătă Statele Unite să-şi „reconsidere” 

decizia de a rupe relaţia cu Organizaţia Mondială a Sănătăţii (OMS), transmite 

AFP.  

„Cooperarea şi solidaritatea la nivel global prin intermediul unor eforturi 

multilaterale sunt singurele mijloace eficiente şi viabile pentru a câştiga această 

bătălie cu care lumea se confruntă”, au subliniat cei doi înalţi oficiali europeni, 

referindu-se la actuala pandemie de coronavirus.  

 

https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/communication-europe-moment-repair-prepare-next-generation.pdf
https://ec.europa.eu/info/sites/info/files/communication-europe-moment-repair-prepare-next-generation.pdf
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„OMS trebuie să continue să fie în măsură să conducă răspunsul internaţional 

împotriva pandemiilor, atât actuale, cât şi viitoare. Pentru aceasta, participarea şi 

sprijinul tuturor sunt necesare şi indispensabile”, au adăugat von der Leyen şi 

Borrel într-un comunicat.  

„În faţa acestei ameninţări mondiale, a venit momentul să întărim cooperarea şi să 

găsim soluţii comune. Trebuie evitate acţiunile care slăbesc rezultatele la nivel 

internaţional. În acest context, îndemnăm Statele Unite să-şi reconsidere decizia 

anunţată”, au insistat ei, precizând că UE „continuă să susţină OMS”.  

Donald Trump a anunţat vineri că pune capăt relaţiei dintre ţara sa şi OMS, 

acuzând instituţia responsabilă de sănătate la nivel internaţional că ar fi o 

„marionetă a Chinei”.  

Statele Unite sunt principalul finanţator al OMS. Potrivit lui Trump, fondurile 

destinate OMS vor fi redirecţionate către „alte nevoi de sănătate publică urgente şi 

mondiale”. 

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 


